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§ 1.   Sammanträdet öppnas 
Ordförande Sigvard Ländin hälsade välkommen och förklarade sammanträdet öppnat. 
 
§ 2.   Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes med tillägg under punkten övriga frågor. 
 
§ 3.   Anmälan av protokolljustering 
Anmäldes att protokoll nr 9: 2005 och 10:2005 från sammanträdena den 9 september 2005 
och 7 oktober 2005 blivit justerade och utsända. Protokollen lades därmed till 
handlingarna. 
 
§ 4.   Val av justerare till dagens protokoll 
Allan Hjortstad utsågs att tillsammans med ordföranden Sigvard Ländin justera dagens 
protokoll. 
 
§ 5.  Rapport från förtroenderåden  
Hässelby Gårds äldreboende 
Birgit Grahn informerade från förtroenderådets sammanträde den 25 oktober. 
Diskussioner hade bl.a. förts kring störningar i larmsystemet, hygienfrågor, planering för 
fest och läkemedelsgenomgångar. 
 
Friskvårdscentrum kommer att finnas kvar under år 2006. Dock är det osäkert hur det blir 
fr.o.m. år 2007. Förtroenderådet stöder därför att verksamheten ska få fortsätta även efter 
år 2007. 
 
Diskussioner hade även förts kring vikten av att förtroenderådets protokoll sprids vidare 
och att protokollen därför bör biläggas pensionärsrådets protokoll för att uppmärksamma 
stadsdelsnämnden på de frågor och synpunkter som framkommer i förtroenderådet.  
 
Vidare informerades att Pär Nuder m.fl. den 26 oktober hade besökt äldreboendet och 
deltagit i ett möte med middag tillsammans med anhöriga och boende på en enhet. 
 
Skolörtens äldreboende 
Bengt Arlevind informerade från förtroenderådets senaste möte. Bra information ges av 
Skolörtens driftsledning i olika aktuella frågor inom äldreboendet. De omflyttningar av 
boende som sker p.g.a. reparationsarbeten går smidigt och bra. 
 
Sven Karlsson påpekade att det florerar rykten i Hässelby om att FB servicehus AB blivit 
uppköpta av ett annat bolag. Lennart Keberg informerade att de bytt namn och numera 
heter Micasa Fastigheter AB. Förvaltningen har däremot inte hört något om att 
ägarförhållandena ändrats. 
 
§ 6.  Hässelgården 
Lennart Keberg informerade att nämnden den 25 oktober beslutade om inriktningen för 
ombyggnaden av Hässelby Gårds äldreboende. Ärendet har däremot återremitterats till 



ABCDE 
 

SID 3 (4) 
 

förvaltningen beträffande köks- och matsalsdelen där förvaltningen ska ta fram ett 
noggrant underlag för omfattningen av en eventuell ombyggnad. 
 
Förvaltningen ska den 31 oktober inleda diskussioner med Micasa Fastigheter AB om 
vilka lokaler och utrymmen som fortsättningsvis ska hyras på Hässelgården av 
förvaltningen. Friskvårdscentrums storlek, samlingssal och behovet av övriga 
gemensamma lokaler ska diskuteras. 
 
En informations- och tidplan kring Hässelgården har tagits fram i samverkan mellan 
informatörer från stadsdelsförvaltningen, landstinget och Micasa Fastigheter AB. 
Information kommer att ges till boende på Hässelby Gårds äldreboende, anhöriga, 
personal, alla äldre i stadsdelsområdet och olika intressenter som i dag nyttjar befintliga 
lokaler. 
 
Diskuterades parkeringsproblem vid såväl Hässelgården som i centrala Hässelby Gård. 
Rådet beslöt att bjuda in Sven-Göran Södergren, chef för avdelningen stadsmiljö och 
teknik, för att få information om vilken planering som finns för parkeringsfrågor och vilka 
nya uppgifter inom stadsmiljöområdet som stadsdelsnämnden övertagit från staden. 
 
§ 7.   Inkommen skrivelse från Pensionärspolitiska gruppen i SPF Hässelby  
Pensionärspolitiska gruppen i SPF Hässelby har skickat en skrivelse till Rådet med bl.a. 
reaktioner och synpunkter på att äldre människor vill bo kvar i sina hem så länge som 
möjligt. I skrivelsen påpekas att socialhögskolan gjort en undersökning bland SPF-
pensionärer som visade att så inte är fallet. 
 
Rådet anser att skrivelsen är bra och lyfter fram synpunkter som Rådet i stort tagit fram i 
olika sammanhang. Rådet tar till sig skrivelsen som ett dokument som kan användas i 
Rådets kommande arbete.  
 
§ 8. Äldreomsorgsdagen 
Den film som  gjorts av E-center från Äldreomsorgsdagen visades i en nerklippt version.  
Diskussioner fördes och synpunkter gavs kring upplägg och informationssyfteav filmen. 
Bestämdes att filmen ska visas för äldregrupper och förtroenderåd i Hässelby-Vällingby 
för att få in ytterligare synpunkter kring informationsvärdet i filmen. Filmen kan ses på 
www.modernafilmer.se/ecenter  hasselbygard vebbfil…. 
 
§ 9.   Verksamhetsplanering för år 2006 
Rådet hade fått sig tillsänt utdrag ur finansborgarrådets förslag till budget år 2006. 
Utdraget avsåg texter av övergripande karaktär samt specifikt för äldreomsorgen. 
Gudrun Sjödin gick igenom materialet vad gäller kommunfullmäktiges mål samt de ”ska- 
krav” som gäller för äldreomsorgens verksamhetsområde. 
Lennart Keberg redogjorde för stadsdelsnämndens budget och fördelningsnycklar. 
Exakta siffror för äldreomsorgens verksamhet kommer att presenteras för Rådet vid nästa 
sammanträde. 
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Ordförande Sigvard Ländin informerade från ett möte med Pär Nuder som hållits i 
Trappan i Vällingby den 26 oktober. Olika synpunkter och önskemål kring äldres 
förhållanden i stadsdelsområdet hade där framförts.  
 
Rådet anser att grunden i stadens budgetförslag är bra och har en hög målsättning vad 
gäller äldreomsorg. Diskussioner fördes kring olika boendefrågor utifrån tillgång, behov 
och önskemål. Rådet anser att följande frågor ska ges hög prioritet inför 2006 års 
verksamhetsplan i stadsdelsområdet: 
 
* Bostadsfrågan för äldre och planering för framtiden och då speciellt för 
Vällingbyområdet. 
 
* Hemtjänsten – Förbättrad kvalitet, ökad service i form av utevistelse, gemenskap och 
mer tid. 
 
* Mathållning  
 
* Plustjänster - Vaktmästartjänster 
 
 
 
§ 10  Övrig information från äldreomsorgen 
Lennart Keberg informerade att många utvecklingsprojekt pågår inom äldreomsorgen. 
Rådet kommer att hållas informerade. 
Anhörigrådet på Råcksta sjukhem har nu börjat ta form genom 7-8 anhöriga som 
tillsammans med personal träffas  en gång i månaden. 
 
  § 11.  Övriga frågor 
Rapporter 
Ordförande Sigvard Ländin hade läst igenom socialstyrelsens rapport ”Tid för vård och 
omsorg” och landstingets rapport om Medicinskt programområde och redogjorde i stora 
drag för intressanta synpunkter och siffror i rapporterna. Ordförande rekommenderade 
Rådet att ta till sig rapporterna för fortsatta diskussioner i Rådet.  
 
Inkontinenshjälpmedel 
Ledamoten Hans Bergsten framförde synpunkter angående omhändertagande av 
förbrukade inkontinenshjälpmedel, som vållar personer som bor i villa ökade 
sophanteringskostnader. Hans Bergsten anser att någon form av ersättning borde ges till 
den enskilde för dessa kostnader.  
Rådet anser sig inte kunna ta ställning i denna fråga då det är en komplex fråga som rör 
ställningstaganden inom såväl landsting som kommun. 
 
 
§ 12. Sammanträdet avslutas  
Ordförande tackade för dagens sammanträde och förklarade därmed sammanträdet 
avslutat. Nästa sammanträde är utsatt till fredagen den 11 november, kl. 09.00 – 11.00. 
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